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Zápis ze schůze ÚOK chovatelů holubů ČSCH se zástupci klubů chovatelů holubů.   

Konference se konala dne 28. června 2014 v zasedací místnosti ZO ČSCH Litovel. 

 

Za ÚOK chovatelů holubů: Pavel Wieder, Bc. Ondřej Matouš a Jiří Kristek  

Omluveni: Jiří Holaň a Mgr. Bc. Alexandr Veselý.  

Za revizní komisi ÚOK: Ing. Václav Krůta, Jiří Ludvík a Oldřich Vízek 

Hosté: Martin Smetana místopředseda komise sboru posuzovatelů, Lumír Just člen standardové 

komise ÚOK a RNDr. Milan Tyller, místopředseda standardové komise ÚOK,  

 

delegáti - z klubů chovatelů holubů: bradavičnatých plemen holubů, brněnských voláčů, 

českých bubláků, českých čejek a lysek, českých rejdičů a pražských rejdičů středozobých, 

českých staváků, českých voláčů sivých, gigantů a výstavních holubů, hýlů a norimberských 

skřivanů, kingů, koburských skřivanů a římanů, moravských bagdet, moravských moráků, 

moravských pštrosů, moravských voláčů sedlatých a moravských bělohlávků, německých 

výstavních holubů, ostravských bagdet, rysů, slepičáků, slezských plemen, strukturových holubů 

a velkých voláčů 

 

Konference se nezúčastnili delegáti klubů chovatelů holubů:  
benešovských holubů, chocholatých staváků, prácheňských káníků, pražských krátkozobých 

rejdičů, rakovnických kotrláků, rejdičů a racků 

 

 

Jednání zahájil předseda ÚOK chovatelů holubů Pavel Wieder, který přivítal všechny účastníky 

jednání. Ocenil toto neformální setkání holubářů, které se stává tradicí. Představil předsedající a 

členy odborné komise a pracovních komisí. U příležitosti 25 let výročí od založení Klubu 

chovatelů holubů hýlů a norimberských skřivanů, předal čestné uznání, pamětní plaketu příteli 

Jaroslavu Valáškovi, za dlouholetou propagaci chovu hýlů v ČR. 

Dále představil připravený program jednání.  
  

 

P R O G R A M: 

 

1). Hodnocení šlechtitelské práce, plemenné chovy holubů – Jiří Kristek 

2). Aktuální dění činnosti sboru posuzovatelů – Martin Smetana 

3). Zpráva standardové komise a informace ze zasedání Evropského svazu – RNDr. 

Milan Tyller 

4). Výstavnictví a financování odbornosti  - Bc . Ondřej Matouš 

5). Diskuse 
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6). Chov akrobatických holubů – Lumír Just  

7). Praktické řešení šlechtitelské a plemenářské práce v chovatelských klubech – 

RNDr. Milan Tyller 

 

 

Ad 1). Hodnocení šlechtitelské práce, plemenné chovy holubů  

V tomto bodě informoval Jiří Kristek –    
Hodnocení šlechtitelské práce klubů. 

Vážení přátelé, všechny Vás srdečně zdravím a chtěl bych Vás informovat o činnosti 

jednotlivých klubů.  

České holubářství má v evidenci 28 chovatelských klubů, některé kluby sdružují více plemen 

holubů. Cílem jednotlivých klubů je sdružování vyspělých chovatelů, kteří mají stejné zájmy a 

cíle. 

Úkoly klubů – zdokonalování a metodické řízení šlechtění příslušného plemene, zlepšování 

plemen holubů, zabezpečování cílevědomé plemenitby, šlechtění holubů příslušných plemen 

z hlediska exteriéru, užitkových, sportovních, zdravotních a etologických vlastností.  

Metody práce – pořádání výstav a přednášek za účelem výchovy a vzdělávání chovatelů, 

metodické řízení plemenných regeneračních chovů, informovat o činnosti a výsledcích práce 

klubu, propagovat svoji činnost na svazových a ostatních periodicích. 

U našich národních plemen, je možno zapracovat do vzorníku dlouhodobé šlechtitelské cíle 

s ohledem na plemennou čistotu a uniformitu plemene, zejména s uznáváním nových barevných a 

kresebných rázů. 

Osnova sestavení šlechtitelských cílů:  

1. Cíle pro stabilizaci plemene 

2. Plemenné znaky – návrhy na zlepšení  

3. Stanovení vzácných a málo chovaných barevných a kresebných rázů. 

4. Evidence chovů a chovaných jedinců. 

5. Propagace plemene na výstavách, v odborné literatuře a v ostatních periodicích. 

6. Práce s posuzovatelským sborem. 

7. Práce s členy klubu. 

8. Pořádání speciálních výstav, přednášek a poradenství. 

V minulém roce jsme se dohodli na sestavení šlechtitelských cílů jednotlivých klubů, které měla 

ÚOK obdržet do 31. 10. 2013 

Do dnešního dne ÚOK obdržela 14 šlechtitelských cílů z celkového počtu 28 klubů, což je 

polovina, ostatní kluby nemají zájem spolupracovat s ÚOK. 

Kluby, které nemají zájem o spolupráci, nemohou také čerpat dotace od ÚOK. 

 

Chovatelské kluby holubů  tabulka 

hodnocení  

šlechtitelské plány 2014 

Benešovských holubů ano  stručný doplnit 

Bradavičnatých plemen ano  Česká bagdeta, ostatní 

doplnit 

Brněnských voláčů                                                  ne není 

Českých bubláků                                                     ano  není 

Českých čejek a lysek  ano  není 



Českých rejdičů a pražských rejdičů 

středozobých     

ano vzorný 

Českých staváků          ano není 

Českých voláčů sivý  ano není 

Gigantů a výstavních holubů   ano vzorný 

Hýlů a norimberských skřivanů    ano dobrý 

Chocholatých voláčů        ne není 

Koburských skřivanů a římanů         ne není 

Kingů         ne není 

Moravských bagdet  ano dobrý 

Moravských moráků   ano dobrý 

Moravských pštrosů     ano není 

Moravských voláčů sedlatých a 

bělohlávků 

ne není 

Německých výstavních holubů       ne není 

Ostravských bagdet   ano není 

Prácheňských káníků      ano  stručný doplnit 

Pražských krátkozobých rejdičů  ano  stručný doplnit 

Rakovnických kotrláků      ano  stručný doplnit 

Rejdičů a racků     ano dobrý 

Rysů      ano dobrý 

Slepičáků  ne není 

Slezských plemen ano vzorný 

Strukturových holubů      ne není 

Velkých voláčů       ano vzorný 

 

Plemenné chovy holubů na roky 2013 – 2014 

Počet plemenných chovů na roky 2013 – 2014 je 43. Plán návštěv byl – 24 chovatelů, celkem 32 

chovů. 

Skutečně bylo zkontrolováno – 19 chovatelů a 24 chovů. 

 Návštěvy v Čechách proběhly ve dnech 31. 8. – 1. 9. 2013 u 9 majitelů plemenných chovů. 

Osm chovů bylo v pořádku, u 1 chovu doporučená opatření – Vaněk Jaroslav Úštěk. 

Ve dnech 1. 12. 2013 proběhla kontrola na Moravě u 9 plemenných chovů, všechny odpovídaly a 

byly v pořádku. 

V roce 2014 ve dnech 6 – 7. 6. u příležitosti uznávacího řízení Chebské straky, proběhla další 

návštěva u 3 plemenných chovů, vše bylo v pořádku. 

Další kontroly v rámci zkvalitňování PCH budou pokračovat. 

V letošním roce bude uznávací řízení PCH při celostátní výstavě v Lysé nad Labem ve dnech 14 

– 16. 11.2014. 

Touto cestou bych Vás chtěl poprosit o doporučení vyspělých chovatelů, kteří budou mít zájem o 

uznání PCH na roky 2015 – 2016. 



Plemenné záznamy a rodokmeny holubů budou ke stažení na webových stránkách ČSCH 

www.cschdz.eu 

 

ÚOK přispívá na prevenci zdravotního stavu PCH, dle možností rozpočtu ÚOK. Doufám, že 

počet PCH bude na další roky ještě výraznější. 

 

Pavel Wieder připomněl novou směrnici pro plemenné chovy, s ohledem na slevy klecného jak je 

v této směrnici stanoveno. 

Ing. Václav Krůta vznesl připomínku k rodokmenům holubů – zjednodušení a vypuštění třetí 

generace předků. 

RNDr. Milan Tyller – připomněl svojí profesi, genetiku. Je nezodpovědné neuvádět 

v rodokmenech třetí generaci předků, s ohledem na další šlechtitelskou práci v chovech holubů. 

Používá se i u velkých zvířat v chovech hospodářských zvířat. 

Ing. Jaroslav Krupka – problém vedení rodokmenů je u většiny chovatelů holubů. Navrhl 

zprovoznění programu na internetu, který by byl volně přístupný, kde by se zapisovali všechny 

přidělené kroužky pro holuby, s ohledem na plemeno, barvu, kresbu a majitele holubů. Tak aby 

se samostatně řadili prarodiče, rodiče do linie předků. 

Pavel Wieder reagoval – všechny připomínky ÚOK chovatelů zváží a bude se k této problematice 

vyjadřovat. Rodokmeny a plemenné knihy holubů budou k dispozici na webových stránkách 

ČSCH www.cschdz.eu v sekci holubi. 

 

Ad 2). Aktuální dění činnosti sboru posuzovatelů  

Místopředseda komise posuzovatelů Martin Smetana přítomné seznámil se současným počtem 

posuzovatelů a stavem posuzovatelského sboru. Na úvod omluvil předsedu sboru Jiřího Holaně, 

který čerpá dovolenou. 

Sbor posuzovatelů holubů má v současné době 79 členů, z toho 5 posuzovatelů má pozastavenou 

činnost. Adeptů na posuzovatele holubů je celkem 12. Největší událostí v letošním roce bylo 

školení posuzovatelů, které se konalo ve dnech 8. – 9. března v Pardubicích. Všichni 

posuzovatelé, byli proškoleni na nově zavedený způsob posuzování. Školení probíhalo ve 

skupinách přímo na živých holubech. Posuzovateli byl tento způsob proškolování velmi ceněn. 

Komise sboru posuzovatelů bude v tomto pokračovat i v dalších letech. 

Přechod na nový způsob posuzování přinese určitě i některé problémy. Apeluje proto na zástupce 

chovatelských klubů, a požádal je o ohlasy, informace, zpětnou vazbu a spolupráci s komisí 

posuzovatelů. Ne vše bude možná pozitivní. I negativní informace na práci posuzovatelů 

pomohou v eliminaci chyb a bude možné posuzovatele na konkrétní chyby upozorňovat, aby se 

do budoucna neopakovaly. Poprosil o toleranci a shovívavost, neboť ne každý posuzovatel se s 

novým systémem ztotožní okamžitě. Je možné, že někde dojde i k chybnému posouzení, nebo 

provedení zápisu do posuzovacích lístků. 

Všichni posuzovatelé byli vybaveni metodickými pokyny a tabulkami na posuzování. 

V další části požádal, jako každý rok, zástupce chovatelských klubů o doporučení chovatelů, kteří 

by se chtěli stát adepty na posuzovatele. Současný průměrný věk posuzovatelského sboru je 62 

let, je třeba ho doplnit novými tvářemi, z řad chovatelů holubů. 

Znalosti nových adeptů jsou menší než v minulosti, o to větší práce čeká na komisi posuzovatelů 

při proškolování adeptů. Záleží na každém adeptovi, jak se chce dále vzdělávat a školit. 
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Na závěr informoval o tom, že v komisi má na starosti výchovu a vzdělávání adeptů. Pokud bude 

potřebovat někdo poradit, rád podá informaci.  

 

Ad 3).  Zpráva standardové komise a informace ze zasedání Evropského svazu 
Pavel Wieder pokračoval v jednání a podal informace ze zasedání EE svazu v Sarajevu. Na úvod 

omluvil Alexandra Veselého, který čerpá dovolenou. 

Na připravené prezentaci přiblížil informace z EE zasedání. Prezentaci doplnil informací o EV 

2015, která se bude konat příští rok ve Francii. Francouzské holubářství je známé chovem 

tvarových a bradavičnatých holubů. Pro chovatelské kluby by to měla být ta pravá příležitost, kde 

prezentovat v hojném počtu národní plemena bradavičnatých holubů. Požádal chovatelské kluby, 

aby si tento termín zapsaly do svého výstavního kalendáře. Jako další se podrobněji zmínil o 

projednání možnosti, které by umožnily české vzorníky plemen holubů povýšit na tzv. evropské 

vzorníky. ÚOK chovatelů holubů vydala „publikaci Národních plemen holubů“ – pokud se 

začnou, řešit tyto vzorníky, budou opět osloveny zástupci klubů a vyzváni ke spolupráci. ÚOK 

má zájem na tom, aby vzorníky národních plemen holubů byly povýšeny na tzv. evropské 

vzorníky, platné pro celou Evropu. U národních plemen holubů jsme my určující zemí, která řídí 

jejich vzorníky.  

Celá prezentace je součástí zápisu jako příloha č. 1 - EE zasedání Bosna 2014. 

 

Ad 3).  Zpráva standardové komise a informace ze zasedání evropského svazu 
RNDr. Milan Tyller na připravené prezentaci přiblížil práci Národní standardové komise. 

Dále představil zajímavost – Chov holubů na masnou produkci ve Spojených arabských 

emirátech, kde se měl možnost podívat.  

Celá prezentace je součástí zápisu jako příloha č. 2 - Činnost NSK v roce 2014. 

 

 

Ad 4). Výstavnictví a financování odbornosti 
Bc. Ondřej Matouš představil čerpání rozpočtu odbornosti v roce 2014. 

 

ČERPÁNÍ ROZPOČETU ÚOK CHOH 

NÁKLADY    

ČÍSLO ÚČTU NÁZEV ÚČTU Plán 2014 Skutečnost 2014 
501 100 Spotřební materiál 7 000,00  1 377,00 
5013* Svazová propagace 4 000,00   
501 701 PHM - benzín   

501 702 PHM - nafta  3 793,60 
501 703 PHM - zahraniční   

502100,200,300 Spotřeba energie + voda + teplo 13 000,00  
504 503 Kroužky OH  318 484,91 
512 100 Cestovné zaměstnanců   
512 200 Cestovné funkcionářů  45 000,00  44 112,00 
512 400 Cestovné funkcionářů -zahraniční  30 000,00   
513 100 Nákl. na reprezentaci - občerstvení 20 000,00  8 687,00 
513 200 Reprezentace dary   5 000,00   



513 300 Ceny dary výstavy 5 000,00 3 259,00 
518 100 Poštovné 3 000,00   
518 200 Telefony 5 000,00   
518 500 Ubytování 15 000,00  6 070,00 
518 600 Nájemné  4 650,00 
518 640 Nájemné kopírka 1 000,00  
518 780 Www stránky 1 000,00   
518 791 Servis kopírka   

518 790 Počítačová síť 3 000,00   
518 850 Veter. prevence v PCH 20 000,00   
518 880 PCH + ŠCH 30 000,00  
521 200 Mzdové nákl. Dohody 10 000,00  
523 100 Odměny funkcionářů 20 000,00   
524 100 Sociální zajištění   

524 200 Zdravotní pojištění - funkcionáři   

581 550 Příspěvek na činnost 10 000,00  
582 110 Mezinárodní styk 3 000,00 16 657,69 
celkem  250 000,00 Kč 88 606,29 Kč 
VÝNOSY    

ČÍSLO ÚČTU NÁZEV ÚČTU Plán 2014 Skutečnost 2014 
602 350 Vzdělávací fond 35 000,00  47 140,00 
604 203 Kroužky OH 157 000,00  
684 100 Čl. známky – podíl 40 000,00  
690 110 Dotace MZe 18 000,00   
celkem  250 000,00 Kč 47 140,00 Kč 
 

Dále zmínil Celostátní výstavu 2014. Výstava Chovatel 2014 se bude konat 14. – 16. listopadu 

2014 v Lysé nad Labem.  

Novinka: soutěž okresů ČR – soutěží 7 kolekcí ve všech odbornostech – ceny v odbornosti: 1. 

místo (3 000,- Kč) 2. místo (2 000,- Kč) 3. místo (1 000,- Kč). Nejlepší okres: 10 000,- Kč. 

    

UDÍLENÍ CEN NA CELOSTÁTNÍCH VÝSTAVÁCH 
Mistr ČR – uděleno na 4 člennou kolekci, min. 3 vystavovatelé v plemeni (vyhodnocují se 3 

nejlepší kolekce) – další jsou vícemistři 

Šampion výstavy - jednotlivci ve skupině holubů, jednoho plemene a barevného rázu z min. 20 

kusů 

Jako další zmínil výstavu Náš chovatel 2015. Výstava Náš chovatel 2015 se bude konat 17. – 

18. ledna 2015 v Lysé nad Labem. Jedná se o Středočeskou výstavu drobného zvířectva 

rozšířenou o speciálky klubů. V roce 2014 se výstavy zúčastnili kluby – gigantů, brněnských 

voláčů, rysů, hýlů a norimberských skřivanů, rejdičů a racků, slepičáků, severočeské pobočky 

českého staváka, českých bubláků, rakovnických kotrláků a českých voláčů sivých.  

 

Objednávky nánožních kroužků 2015 – Chovatelské kluby, které splní povinnost předložit 

seznam svých členů, budou moci v roce 2015 opět objednat nánožní kroužky.  



Ondřej Matouš dále zmínil dotace na výročí chovatelských klubů a dotace na klubovou činnost. 

Zároveň přislíbil proplacení příspěvku ve výši 1.500,- Kč, podle zadaných kritérií v roce 2013 

pro ty kluby, které doplní požadované náležitosti. 

K rozpočtu se vyjádřil Ing. Václav Krůta. Přidělených 250 000,- Kč pro odbornost chovatelů 

holubů je málo. ÚOK chovatelů holubů musí při sestavování nového rozpočtu přesvědčit ÚV 

ČSCH o smysluplnosti a významu přidělení financí pro odbornosti. Dále je potěšen snížením 

ceny kroužků pro holuby na rok 2015 na 5,- Kč za jeden kroužek. Připomněl i cenu 

doobjednaného kroužku, mimo hlavní objednávku, která zůstává 7,- Kč za kroužek plus poštovné 

a balné. Objednávání kroužků přes okresy určitě přispělo k zavedení pořádku v ČSCH, mnoho 

chovatelů nebylo členy Svazu, přesto přes klub odebírali kroužky. Po splnění podmínek ÚV 

ČSCH od roku 2015 umožnil znovu objednávání kroužků přes klub. 

Ondřej Matouš doplnil – společně s Pavlem Wiederem byl několikrát projednávat rozpočet 

odbornosti, názory odbornosti nebyli ÚV vyslyšeny. 

Tajemník komise Tomáš Marušák doplnil – doposud nepředalo evidenci členské základny, 

s uvedením v jaké ZO ČSCH je daný člen 6 klubů. Jsou to Kluby chovatelů holubů: koburských 

skřivanů a římanů, ostravských bagdet, pražských krátkozobých rejdičů, rakovnických kotrláků, 

rejdičů a racků a slepičáků. Na dalším jednání ÚOK chovatelů holubů se bude projednávat 

zahájení řízení s těmito kluby. Kluby nedodržují usnesení valné hromady ČSCH. Těmto klubům 

nebyl odeslán objednávkový formulář pro objednání kroužků na rok 2015. V závěru požádal 

zástupce klubů o zjednání nápravy. 

Pavel Wieder navrhl předřadit bod 6 před bod 5. Účastníci jednání schválili toto předřazení. 

Ad. 6). Chov akrobatických holubů  
Lumír Just prezentoval a na připravených videích představil tento velice populární sport, se 

kterým se setkal po celém světě. Účastníci jednání měli možnost vidět některé představitele 

akrobatických plemen holubů rejdičů a vysokoletců a současně i let typický pro dané plemeno. 

Dále informoval o svých kontaktech v rusky hovořících zemích a kontaktech na holubářské 

časopisy. Chovatelům přislíbil případnou pomoc nebo poskytnutí kontaktů, na přední chovatele 

po celém světě, kteří se tímto sportem zabývají. Přítomní zástupci klubů tuto prezentaci velice 

pozitivně hodnotili. Další informace můžete najít na stránkách www.tleskaci.blog.cz 

 

Pavel Wieder doplnil – i naše plemena rakovnický kotrlák, nebo stavák by měli provádět ať už 

kotrmelce nebo stavění, chovatelé by na to neměli zapomínat. Určitě bylo zajímavé tuto 

prezentaci zhlédnout. Určitě tento sport a chovatelské vyžití s těmito druhy holubů pronikne i k 

nám. ÚOK chovatelů holubů bude připravovat podmínky, pro začlenění tohoto sportu do ČSCH.  

Ad. 5). Diskuse 
Pavel Wieder vyzval přítomné k zahájení diskuse. 

Jiří Kristek – na jednání ÚOK chovatelů holubů bylo schváleno řazení holubů do větších 

výstavních klecí. Představil zpracovaný seznam plemen, které doporučuje vystavovat na 

výstavách ve větších výstavních klecích (50 x 50 x 50). 

http://www.tleskaci.blog.cz/


Holubi tvaru  

Maďarský obr 

Mountauban 

Píšťanský obr 

Říman 

Holubi voláči 

Anglický voláč 

Bavorský voláč 

Francouzský voláč 

Gentský voláč 

Hanácký voláč 

Pomořanský voláč 

Sedlatý voláč rousný 

Staroněmecký voláč 

Maďarský voláč 

Holubi bubláci 

Bucharský bublák 

Holubi strukturoví 

Parukář 

Pávík 

Holubi slepičky 

Florentin 

Maltéz 

Vídeňský slepičák  

  

Jaroslav Vlček, zástupce Klubu chovatelů holubů kingů – vznesl dotaz, na určení vedoucích 

posuzovatelů holubů na výstavách kde bude větší počet holubů, viz Dodatek k řádu pro 

posuzovatele platný od 1. června 2014 „Ústřední výbor Českého svazu chovatelů na svém 

zasedání dne 15. 4. 2014 schválil tento DODATEK č. 1 k Řádu pro posuzovatele zvířat (dále jen 

„Řád“) číslo usnesení 44/7/5/2014: 

Část VI. Doplňuje se o odstavec č. 12. : 

12. Organizátor výstavy zažádá příslušnou ÚOK odbornosti o delegování vedoucího 

posuzovatele vždy, převýší-li počet vystavovaných zvířat v dané odbornosti 500 ks nebo tuto 

skutečnost organizátor předpokládá“. 

Pavel Wieder reagoval – tato změna je u všech druhů zvířat, pořadatel výstav je povinen požádat 

o určení vedoucího posuzovatele podle tohoto dodatku, příslušnou odbornou komisi. Nejlépe 

cestou tajemníků odborných komisí ČSCH. ÚOK chovatelů holubů ve spolupráci s komisí sboru 

posuzovatelů, právě proto připravila „Směrnici pro hodnocení posuzovatelů“, která měla po 

zavedení postupně vyprofilovat vedoucí posuzovatele. Chybou bylo, že jí shromáždění sboru 

posuzovatelů nepřijala. ÚOK chovatelů holubů si nezakládá na tom, že sama bude určovat tyto 

posuzovatele, napomoci určit vedoucí posuzovatele, mělo toto hodnocení posuzovatelů. Tato 

směrnice bude znovu dopracována a předložena.   

 

RNDr. Milan Tyller – vznesl několik otázek do diskuse. 

Plemenné chovy – do rodokmenů možná uvést výjimku pro zadávání třetí generace. 

Webové stránky klubů – určitě aktualizovat, ale jak často. 



Na upozornění Ing. Tomáše Sousedíka nadnesl otázku používání vyjádření barvy „DUN“ – 

šedohnědá nebo šedočerná. Standardová komise se zabývá názvoslovím a chtěla by slyšet názor 

chovatelské veřejnosti.  

Na toto téma se vyjadřovali někteří další diskutující – Ing. Jaroslav Krupka, Ing. Gerhard Stein, 

Bc. Ondřej Matouš a další. 

 

Pavel Wieder uvedl, že ÚOK chovatelů holubů a její pracovní komise se budou všemi 

připomínkami z diskuse dále zabývat. 

 

Jako další připomínku se Milan Tyller vyjádřil k článku v časopise Chovatel číslo 6/2014. 

S uvedeným článkem nelze souhlasit. Příbuzenskou plemenitbu nelze jednoznačně zamítnout ani 

zakázat, protože byla, je a zůstane uznávanou a dle potřeby využívanou metodou plemenitby 

hospodářských i zájmových zvířat. 

 

Jako další Milan Tyller informoval, že po dohodě s Pavlem Wiederem, u příležitosti životního 

jubilea 85 let, bude zaslána upomínková plaketa světoznámému genetikovi Paulu Gibsonovi do 

USA, který každý měsíc od roku 1982 vydával newsletter o genetice v chovu holubů a je autorem 

jedné z nejuznávanějších knih o genetice holubů. 

Od tohoto genetika má Milan Tyller svolení použít jeho publikace (genetics newsletters) na 

webových stránkách www.genetikaholubu.cz, která od 1. 8. 2014 za tímto účelem vznikne, a 

bude průběžně aktualizována.  Do té doby mohou zájemci o genetiku holubů čerpat ze článků o 

genetice holubů  fungujícího webu www.genetikaholubu.estranky.cz 

 

 

Zástupci ZO ČSCH Litovel tlumočili pozvání na Celostátní výstavu mladých králíků a mladé 

drůbeže, která se bude konat ve dnech 5. - 6. září 2014 v Litovli, část Nasobůrky v okrese 

Olomouc. 

Pavel Wieder doplnil informaci – ÚOK chovatelů holubů se vážně zamýšlí nad vystavováním 

mladých holubů, na těchto výstavách. Pokud by se termín výstav posunul na konec měsíce září, 

nic by vystavování mladých holubů nebránilo. 

 

 

Karel Bek, zástupce Klubu chovatelů holubů českých staváků – požádal ÚOK chovatelů holubů o 

výjimku při posuzování holubů českých staváků původním, českým způsobem.  

Reagoval Bc. Ondřej Matouš – celá ÚOK chovatelů holubů na rozhodnutí, posuzovat evropským 

způsobem trvá. Připomněl hlasování na poslední Konferenci delegátů odbornosti chovatelů 

holubů, kde bylo velkou většinou hlasů delegátů (i velkou většinou zástupců klubů), proto se 

nebudou dělat výjimky v posuzování. 

 

Leoš Nezval, zástupce Klubu chovatelů holubů koburských skřivanů a římanů – vznesl dotaz na 

úpravu zápisu z konference. Na konferenci mluvil o tom, že nesouhlasí se zavedením německého 

způsobu posuzování. 

Tajemník komise doplnil, že v zápisu je správně uvedeno, že se jednalo o evropském způsobu 

posuzování holubů. O tomto způsobu se jednalo po celou dobu jednání, i na předchozích 

konferencích a školeních posuzovatelů holubů.    

 

 

http://www.genetikaholubu.cz/
http://www.genetikaholubu.estranky.cz/


7). Praktické řešení šlechtitelské a plemenářské práce v chovatelských 
Po vyčerpání všech příspěvků Pavel Wieder vyzval přítomné k odborné, neformální diskusi o 

šlechtitelské a plemenářské práci na přinesených holubech. Na dotazy bude odpovídat Milan 

Tyller a ostatní zúčastnění. 

Poděkoval zástupcům ZO ČSCH Litovel za přípravu tohoto setkání. Popřál všem zúčastněným 

dobré odchovy v letošním roce a pozval všechny na setkání příštím roce.   

Celý záznam této konference je zaznamenán a uložen na Sekretariátu ÚV ČSCH. 

Zapsal: Tomáš Marušák, tajemník ÚOK chovatelů holubů 

 V Litovli 28. června 2014 


